
 
PROTOKÓŁ NR XL/2018 
z sesji Rady Miejskiej w Żmigrodzie odbytej 

w dniu 10 sierpnia 2018 roku  
w Urzędzie Miejskim w Żmigrodzie 

W posiedzeniu uczestniczyło 14 radnych ( lista obecności, jako załącznik nr 1). 
Radny nieobecny Karol Kalinka  
 

Obecni byli również: 
Burmistrz Gminy Żmigród   Robert Lewandowski  
Z-ca Burmistrza Gminy Żmigród  Zdzisław Średniawski 
Sekretarz Gminy Żmigród   Joanna Monastyrska   
Skarbnik Gminy Żmigród   Anna Dobrowolska   
Pracownicy urzędu ( lista obecności, jako załącznik nr 2). 
Obrady rozpoczęły się o godz. 1300. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zgodnie z 1 punktem porządku obrad, 
otworzył sesję wypowiadając słowa  

„OTWIERAM XL SESJĘ RADY MIEJSKIEJ W ŻMIGRODZIE”  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przywitał bardzo serdecznie wszystkich 
uczestników sesji.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz stwierdził, że zgodnie z listą obecności 
aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 
wynoszącego 15 osób stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie prawomoc-
nych uchwał. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad wyboru Sekretarza. 
Radny Leszek Kraszewski  zgłosił kandydaturę radnego Rafała Zagórskiego.   
Radny Rafał Zagórski  wyraził zgodę dla pełnienia funkcji Sekretarza. 
Radni nie zgłosili innych kandydatur.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeprowadził głosowanie zgłoszonej 
kandydatury na Sekretarza.  
Radni 13 głosami „za” i 1 głosem „wstrzymującym” wybrali radnego Rafała 
Zagórskiego  Sekretarzem. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że Burmistrz Robert 
Lewandowski złożył wniosek w sprawie zwołania sesji, a następnie odczytał wniosek 
(wniosek stanowi załącznik nr 3). 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz skierował zapytanie do radnych, czy są 
uwagi lub wnioski do porządku obrad. 
Radni nie zgłosili żadnych uwag i wniosków do porządku obrad.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał: 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poprosił p. Burmistrza o uzasadnienie 
potrzeby podjęcia uchwał.  
Burmistrz Robert Lewandowski  uzasadniając złożony wniosek powiedział, że            
tak, jak zostało podane we wniosku należy wprowadzić do budżetu środki 
finansowe, które gmina otrzymała na zadanie inwestycyjne „Zagospodarowanie 
zdegradowanych placów na obszarze rewitalizowanym miasta Żmigród”. Dotyczy 
dwóch obszarów jeden wokół wieży ciśnień, gdzie powstanie mini dworzec 
autobusowy  oraz zostanie zagospodarowana część parkingowo-drogowa. 



Natomiast druga część inwestycji, dotyczy osiedla  Spółdzielni Mieszkaniowej 
między ul. Batorego i ul. Zamkową. Burmistrz przypomniał, że w czasie  poprzednich 
sesji Rada wprowadziła zmiany w budżecie, które dotyczyły zabezpieczenia 
własnych środków na inwestycję budowa ścieżek rowerowych. Gmina wystąpiła z 
wnioskiem o zwrot dotacji na to zadanie w wysokości 85% i otrzymała dodatkowe 
środki w wysokości ok.1500.000,-zł, i ok. 500 tys. zł. Ponadto proponowane są inne 
zmiany, które wynikają z bieżącej sytuacji inwestycyjnej oraz gospodarki finansowej.   
Trzeci projekt uchwały dotyczy Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 
ścieków.  Rada Gminy  do 12 sierpnia br. jest zobowiązana do podjęcia  uchwały w 
sprawie projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków i 
przekazania do zaopiniowania do Dyrektor Regionalnego Zarządu Gospodarki  
Wodnej Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie.  

 
Projekt uchwały nr 1 w sprawie zmiany  wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Żmigród  na rok 2018 i lata następne. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poprosił o omówienie projektu uchwały. 
Pani Anna Dobrowolska Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały. 
W wieloletniej prognozie finansowej na lata 2018 - 2035 zostały uaktualnione kwoty 
dochodów i wydatków. Dokonano zmian w limitach wydatków na rok 2018 - 2021: 

 wprowadzono nowe przedsięwzięcie na lata 2018 - 2019 pn. Zagospodarowanie 
zdegradowanych placów na obszarze rewitalizowanym miasta Żmigród. Łączne 
nakłady na w/w zadanie wynoszą - 523.442,00.-zł. 

 dokonano zwiększenia wydatków bieżących na rok 2018 o kwotę 25.601,00.-zł  na 
zadanie pn. Wyposażenie pracowni matematyczno - przyrodniczych i cyfrowych w 
szkołach w Gminie Żmigród oraz modernizacja szkoły podstawowej w Barkowie. 
Łączna kwota nakładów na w/w zadanie po zmianach wynosi 495.410,00-zł. 

 dokonano zwiększenia wydatków na rok 2018 o kwotę 160.000,00.-zł – dotyczy 
zadania pn. Żmigrodzie ogrody ochroną bioróżnorodności nad rzeką Sąsiecznica. 
Łączna kwota nakładów na w/w zadanie po zmianach wynosi 3.493.000,00-zł, 

 dokonano zwiększenia wydatków na rok 2018 o kwotę 20.000,00.-zł – dotyczy 
zadania pn. Zwiększenie efektywności energetycznej budynku przy ul. 
Poznańskiej 8 w Gminie Żmigród poprzez kompleksową termomodernizację. 
Łączna kwota nakładów na w/w zadanie po zmianach wynosi 4.664.775,00.-zł, 

 dokonano aktualizacji zadania pn. Budowa centrum przesiadkowego Park&Ride 
przy stacji PKP w Żmigrodzie na rok 2018 o kwotę 57.000,00.-zł. Łączna kwota 
nakładów na w/w zadanie po zmianach wynosi 2.779.151,00.-zł, 

Ponadto zostały zaktualizowane dochody i wydatki w tym dochody majątkowe 
(sprzedaż mienia). Dochody majątkowe zostały zmniejszone o kwotę ok.1.515.290,-
zł.  
Radny Patryk Andrzejewski skierował zapytanie w sprawie wyjaśnienia, dlaczego 
zostały zwiększone kwoty na w/w zadania. 
Burmistrz Robert Lewandowski wyjaśnił, że zwiększenie wydatków  na zadania 
„Żmigrodzie ogrody ochroną bioróżnorodności nad rzeką Sąsiecznica” nastąpiło, 
ponieważ w roku 2017 została wykorzystana mniejsza kwota. Natomiast zwiększenie 
kwoty na zadaniu „Budowa centrum przesiadkowego Park&Ride”, ponieważ został 
zwiększony obszar inwestycji.  
Radni nie zgłosili innych uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto:  13 głosami „za” 
      0 głosów „przeciw” 



      1 głosie „wstrzymującym”    
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XL.346.2018 
 
   

Projekt uchwały nr 2 w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2018 rok. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poprosił o omówienie projektu uchwały. 
Pani Anna Dobrowolska Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały. 
Zwiększa się planowane dochody o łączną kwotę 1.107.217,73.-zł, z tego: 

 632.225,00 zł - zwiększenie w planie finansowym, a dotyczy naliczonej kary 
umownej  od wykonawcy ścieżki rowerowej za nieterminowe wykonanie inwestycji, 

 1.874.148,00 zł - zwiększenie w planie finansowym z tytułu dotacji celowej RPO 
do ścieżek rowerowych,  

 1.515.290,27.-zł - zmniejszenia w planie finansowym z tytułu wpływów z tytułu 
sprzedaży, 

 9.000,00 zł - zwiększenie w planie finansowym z tytułu pozostałych odsetek, 

 2.687,00 zł - zwiększenie dotacji celowej na zadania zlecone z tytułu wyborów 
samorządowych, wynagrodzenie  dla Komisarza Wyborczego, 

  66.600,00.-zł - zwiększenie planu dotacji celowej na zadania własne GOPS, 
zasiłki stałe, 

 32.848,00 zł – zwiększenie  dotacji z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska na  usuwanie azbestu, 

 110.606,00 zł -  przesunięcie między paragrafami w planie finansowym. 
Zwiększa się plan wydatków o łączną kwotę 1.107.217,73.-zł, z tego: 

 37.000,00 zł zmniejszenie w planie finansowym na zadaniu budowa ciągu pieszo-
rowerowego przy ul. Wrocławskiej w Żmigrodzie,  

 30.000,00.-zł - zwiększenie w planie finansowy z tytułu zakupu usług 
remontowych- Drogi publiczne gminne, 

 200.000,00.-zł - zwiększenie w planie finansowym z tytułu zakupu usług 
pozostałych , 

 1.421.590,00 zł - zwiększenie dofinansowania na  budowę ścieżek rowerowych w 
powiecie trzebnickim i wołowskim,  

 452.558,00 zł –zwiększenie dofinansowania na budowę ścieżek rowerowych  
Osiek –Książęca Wieś  

 250.869,00 zł -zwiększenie dofinansowania na budowę ścieżek rowerowych w 
powiecie wołowskim i trzebnickim, 

 115.863,00 zł –przesunięcie środków  na budowę ścieżek rowerowych  Osiek –
Książęca Wieś, 

 50.000,00.-zł - zwiększenie w planie finansowym z tytułu zakupu usług 
pozostałych- Urząd gminy, 

 16.000,00.-zł - zwiększenie w planie finansowym z tytułu kosztów postępowania 
sądowego i prokuratorskiego, 

 2.687,00.-zł - zwiększenie w planie finansowym  wybory samorządowe - 
wynagrodzenia komisarza wyborczego, 

 22.000,00.-zł - zwiększenie w planie finansowym zakupu materiałów i 
wyposażenia - Ochotnicze straże pożarne, 

 3.285,00.-zł  – zwiększenie w planie finansowym zakupu materiałów i 
wyposażenia- Szkoły podstawowe - dotyczy wydatków bieżących 
niekwalifikowanych projektu pn. Wyposażenie pracowni matematyczno - 
przyrodniczych i cyfrowych szkoły podstawowej w Barkowie, 



 20.000,00zł –zwiększenie w planie finansowym modernizacja szkoły podstawowej 
w Barkowie, 

 22.000,00.-zł - zwiększenie w planie finansowym z tytułu zakupu  - Przedszkola- 
opłata za pobyt dziecka w przedszkolu poza gminą Żmigród , 

 66.600,00.-zł - zwiększenie w planie finansowym świadczeń społecznych - zasiłki 
stałe na podstawie pisma Wojewody Dolnośląskiego, 

 18.000,00.-zł - zwiększenie w planie finansowym z tytułu zakupu usług 
pozostałych - gospodarka odpadami, usuwanie azbestu, 

 18.500,00.-zł - zwiększenie w planie finansowym z tytułu zakupu usług 
pozostałych  - oczyszczanie miast i wsi, 

 19.000,00.-zł - zwiększa się plan finansowy z tytułu zakupu usług pozostałych - 
utrzymanie zieleni w miastach i gminach, 

 15.000,00.-zł - zwiększa się plan finansowy z tytułu zakupu usług remontowych -
obiekty sportowe, prace na basenie. 

 250.000,00 zł –zwiększenie w planie finansowym z tytułu podatku VAT- 
gospodarka gruntami i nieruchomościami. 

Wiceprzewodnicząca rady Maria Rybka skierowała zapytanie w sprawie informacji 
jakie usługi zostaną wykonane - utrzymanie zieleni w miastach i gminach -za kwotę 
19.000,00 zł. 
Pani Anna Dobrowolska Skarbnik Gminy poinformowała, że została zwiększona 
ilość terenów zielonych , które należy utrzymać.  
Radny Patryk Andrzejewski skierował zapytanie w sprawie udzielenia informacji w 
tematach: 

 zakup usług pozostałych administracja  50 tys.zł,  

 obiekty sportowe 15 tys.zł, 

 sprawa sądowa 16 tys.zł . 
Pani Anna Dobrowolska Skarbnik Gminy udzieliła odpowiedzi na zapytanie 
radnego Andrzejewskiego: 

 sprawa sądowa: opłaty sądowe i komornicze, 

  zakup usług pozostałych administracja: zwiększenie kosztów na podstawie 
zrobionych wyliczeń do końca roku  

 obiekty sportowe: koszty remontu basenu.  
Radny Patryk Andrzejewski poinformował, że słyszał o przegranej gminy w sądzie 
w sprawie przekształcenia działki , skierował zapytanie,  czy jest to prawda. 
Burmistrz Robert Lewandowski poinformował, że sprawa toczy się jest po 
pierwszym wyroku  i gmina złożyła apelację.  
Radni nie zgłosili innych uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto:  13 głosami „za” 
      0 głosów „przeciw” 
      1 głosem „wstrzymującym”    
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XL.347.2018 
 

Projekt uchwały nr 3 w sprawie projektu Regulaminu dostarczania wody i 
odprowadzania ścieków na terenie Gminy Żmigród. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poprosił o omówienie projektu uchwały. 
Pan Edward Szaniawski Kierownik MZGK  omówił projekt uchwały, informując że 
2017 roku zmieniło się prawo wodne.  Ustawa wprowadzając zmiany dotyczące 
dostarczania wody i odprowadzania ścieków nałożyła obowiązek  uaktualnienia 
regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków. Zgodnie z ustawą 



przedsiębiorstwa , które zajmują się dostarczaniem wody i odprowadzaniem ścieków 
zostały zobowiązane do złożenia projektów regulaminów  do Rad Gmin do 12 
czerwca 2018r.   Następnie Rada gminy opracowuje jeden Regulamin , który będzie 
obowiązywał na terenie gminy i przesyła do zaopiniowania przez  Regionalny Zarząd 
Gospodarki  Wodnej  Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie nie musi 
podejmować uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu. Regionalny Zarząd 
Gospodarki  Wodnej  Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie na wydanie 
opinii ma jeden miesiąc.  Po otrzymaniu opinii, Rada Gminy  podejmuje uchwałę 
przyjmującą Regulamin dostarczania wody i odprowadzania ścieków.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że są różne interpretacje 
prawne, w jakiej formie przekazać projekt regulaminu  do zaopiniowania przez Wody 
Polskie . Są prawnicy , którzy mówią, że Rada Gminy przekazuje w formie projektu 
uchwałą. Dlatego Rada podejmie uchwałę w sprawie projektu Regulaminu i po 
uzyskaniu opinii  zostanie podjęta uchwała w sprawie przyjęcia Regulaminu 
dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Żmigród. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
 

Radny Andrzej Budzisz  zwolnił się z sesji. 
 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto:  jednogłośnie (13 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XL.348.2018 
 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do ostatniego punktu porządku 
obrad zamknięcia sesji.  

ZAMYKAM XL SESJĘ RADY MIEJSKIEJ W ŻMIGRODZIE  
Na tym zakończono posiedzenie o godz.1340. 
Protokołowała ; 
Małgorzata Schnitzer 

 


